
  

GRIFFIE

Bijeenkomst Audit Committee 24 januari 2024 (B&W-kamer stadhuis)

Aanwezig: Elisabeth Akkerman (VVD, voorzitter), Leendert van der Laan (Partij voor het Noorden),  
Joren van Veen (PvdA, vanaf 9.45 uur), Tim van de Vendel (GroenLinks), Barbara Brink (voorzitter 
Rekenkamer, via Teams, bij agendapunt 1 en 2), Simone Steenbeek (secretaris/onderzoeker 
Rekenkamer, bij agendapunt 1 en 2), Mirjam Wijnja (wethouder, bij agendapunten 3 t/m 6), Peter 
Ritzema (concerncontroller, bij agendapunt 3 t/m 6), Peter Kommerij (secretaris).  

Afwezig (m.k.): Hans Moerkerk (Stadspartij 100% voor Groningen), Daan Swets (Student&Stad),  

1. Opening en mededelingen
Elisabeth opent en stelt het verslag van 29 november aan de orde. Deze wordt vastgesteld. 

2. Gesprek met voorzitter Rekenkamer

Elisabeth heet Barbara (via Teams) en Simone welkom en merkt op dat de afstemming tussen
de onderzoeken van de Rekenkamer, de onderzoeken doelmatigheid en doeltreffendheid van
het college en de aandachtspunten die audit committee / raad aan de accountant meegeven 
al langer op het lijstje stonden om te bespreken. Mooi dat het er nu van komt. Barbara 
bedankt voor de uitnodiging en vindt het ook relevant om dit te bespreken. Het viel haar op 
dat de onderzoeken van het college best wel vrijblijvend zijn en niet echt gericht zijn op een 
waardeoordeel. Wat haar betreft is dat een gemiste kans en zou hier serieuzer mee moeten 
worden omgegaan. De leden van het audit committee kunnen dit oordeel wel onderschrijven
en afgesproken wordt dat dit via de nieuwsbrief bij de raad en straks in het gesprek met de 
wethouder en concerncontroller onder de aandacht wordt gebracht. Elisabeth meldt over de 
aandachtspunten van het audit committee dat is geconcludeerd dat het de laatste tijd moeite
kost om relevante aandachtspunten mee te geven en als het gebeurt wordt er door de raad 
weinig mee gedaan. Het audit committee heeft er daarom voorlopig voor gekozen om de 
accountant wat vaker te vragen voor een workshop, omdat die wel goed worden 
gewaardeerd door de raad. Zo is er vandaag een workshop over grondexploitaties. Het 
onderzoeksplan van de Rekenkamer worden globaal besproken. Barbara geeft aan dat het 
nog niet vaststaat dat de onderzoeken die in het jaarplan 2023 – 2024 worden aangekondigd 
ook echt worden uitgevoerd. Geconstateerd wordt dat het goed is om een jaarlijkse afspraak 
voor deze afstemming te maken. De rekenkamer wordt nog gewezen op de mogelijkheid om 
bij onderzoeken ook gebruik te maken van de accountant, zoals bij het lopende onderzoek 
naar de BV’s ook is gebeurd. Simone merkt op dat het onderzoeksplan doelmatigheid en 
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doeltreffendheid volgens de Gemeentewet ook naar de Rekenkamer moet worden gestuurd 
en dat geldt ook voor de onderzoeksrapporten die in dit kader worden opgeleverd. Het audit 
committee zal hier straks aandacht voor vragen bij de wethouder en de concerncontroller.  

3. Rechtmatigheidscontrole

De wethouder en de concerncontroller schuiven aan. Elisabeth vraagt naar de laatste 
ontwikkelingen ten aanzien van de rechtmatigheidscontrole. Peter vertelt dat de organisatie 
met de jaarrekening bezig is en dus ook naar de rechtmatigheid kijkt. Zoals al eerder 
aangegeven wordt er vanuit de organisatie meer gemeld. In december vorig jaar bracht de 
landelijke commissie BBV een brief uit met nadere richtlijnen voor de 
rechtmatigheidscontrole die zijn doel ver voorbij schoot. Uit nieuwe info blijkt nu dat het 
tijdig melden van lastenonderschrijdingen en baten over- en onderschrijdingen (dat kan ook 
nog in de jaarrekening met een duidelijke uitleg) in dat geval niet gelden als onrechtmatig, 
dat is dus iets soepeler en logischer. Wanneer er straks een totaalbeeld is gaat ook de 
accountant meekijken naar wat dit betekent. Deze soepeler regels betekenen mogelijk ook 
een aanpassing van de financiële verordening in de loop van dit jaar. 

4. Stand van zaken indicatoren
Elisabeth geeft aan dat de subgroep indicatoren vanmiddag met ambtenaren om tafel zit om 
een aantal richtlijnen voor betere indicatoren te bespreken en afspraken te maken over een 
nadere uitwerking. Peter kondigt een memo aan voor mei in het AC waarin verbeteringen 
ten aanzien van de indicatoren worden voorgesteld. 

5. Concrete verbeteringen in de begroting 2025
Elisabeth informeert naar de plannen. Peter geeft aan dat langs twee lijnen zal worden 
gewerkt: kortere en betere teksten en meer gebruik van infographics. Onder andere een 
schrijfcursus moet daarbij helpen. Mirjam geeft aan dat ook het idee van een 
klimaatbegroting, zoals door de accountant eerder is genoemd, hierin verwerkt moet worden
en dat is best een uitdaging. Elisabeth kondigt aan dat het audit committee binnenkort ook 
met een memo komt met daarin de gewenste verbeteringen. 
  

6. Rondvraag
Elisabeth doet aan de wethouder en concerncontroller verslag van het gesprek met de 
voorzitter van de Rekenkamer en vraagt aandacht voor het onderzoeksplan doelmatigheid en
doeltreffendheid, dat mag best wel iets minder vrijblijvend worden ingevuld en onderzoeken 
opleveren die kritisch terugkijken naar ingezet beleid en wat het heeft opgeleverd. Mirjam en
Peter nemen hier goede nota van. Peter geeft aan dat voor een pragmatische insteek is 
gekozen maar dat het goed is om meer terug te kijken. Mirjam vult aan dat die wens ook in 
het college leeft. Ook wordt erop gewezen dat in de Gemeentewet is vastgelegd dat het 
onderzoeksplan en de onderzoeksresultaten naar de Rekenkamer dienen te worden 
gestuurd, dat is tot op heden nog niet gebeurd.   
Peter noemt de workshop van de accountant over de grondexploitaties later vandaag en 
geeft aan dat er ook ambtelijk altijd bereidheid is om een technische toelichting hierover te 
geven. Dat is afgelopen najaar ook aangeboden maar toen heeft de raad er geen gebruik van 
gemaakt. 

De voorzitter sluit de vergadering.

Volgende reguliere AC is op woensdag 20 maart 2024 om 9.00 uur.  
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Bijlage: 

Artikel 213a Gemeentewet
 Het college verricht periodiek onderzoek naar de doelmatigheid en de 

doeltreffendheid van het door hem gevoerde bestuur. De raad stelt bij verordening 
regels hierover.

 Het college brengt schriftelijk verslag uit aan de raad van de resultaten van de 
onderzoeken.

 Het college stelt de rekenkamer tijdig op de hoogte van de onderzoeken die hij doet
instellen en zendt haar een afschrift van een verslag als bedoeld in het tweede lid.
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